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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Infrastruktury (nr 233)
7 października 2022 r.
Komisja Infrastruktury, obradująca pod przewodnictwem posła Pawła Olszew-
skiego (KO), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący porządek 
dzienny:

– rozpatrzenie uchwały Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o cha-
rakterystyce energetycznej budynków oraz ustawy – Prawo budowlane.

W posiedzeniu udział wzięli: Piotr Uściński sekretarz stanu w Ministerstwie Rozwoju i Technologii 
wraz ze współpracownikami oraz Michał Leszczyński dyrektor Biura Strategii i Planowania Podpro-
gramu Aerotropolis i Rozwój Ministerstwa Funduszy i Polityki Regionalnej wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Elżbieta Kessel i Jakub Sindrewicz – 
z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Jarosław Lichocki, Konrad Nietrzebka 
i Adam Niewęgłowski – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):

Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie. Otwieram posiedzenie Komisji Infra-
struktury. Witam panie i panów posłów. Witam zaproszonych gości. Stwierdzam kworum.
Zgodnie z przedstawionym porządkiem przedmiotem dzisiejszego posiedzenia będzie 

rozpatrzenie uchwały Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o charakterystyce ener-
getycznej budynków oraz ustawy – Prawo budowlane (druk nr 2680). Nie będziemy roz-
patrywali uchwały Senatu o gospodarce nieruchomościami oraz niektórych innych ustaw 
z racji na to, że sprawozdanie nie zostało dostarczone Komisji. Czy zgłaszają państwo 
uwagi do porządku dziennego? Nie widzę. Stwierdzam przyjęcie porządku dziennego.
Po rozpatrzeniu uchwalonej przez Sejm ustawy o zmianie ustawy o charakterystyce 

energetycznej budynków oraz ustawy – Prawo budowlane Senat zaproponował wpro-
wadzenie do jej tekstu czterech poprawek. Czy jest z nami pan senator Dunin? Nie ma.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawek. Biuro Legislacyjne.

Legislator z Biura Legislacyjnego Jarosław Lichocki:
Dziękuję, panie przewodniczący. Szanowni państwo, trzy z czterech poprawek Senatu 
sygnalizowaliśmy już w trakcie prac nad projektem w Komisji, natomiast czwarta jest 
poprawką wynikową na skutek poprawek przyjętych w uchwalonej nowelizacji charak-
terystyki energetycznej ustawy, stąd rekomendujemy wszystkie poprawki głosować łącz-
nie. Poprawki mają charakter legislacyjno-redakcyjny. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rozwoju i Technologii Piotr Uściński:
Głosowanie tych poprawek razem? Raczej nie. Poprawka nr 1 z poprawką nr 4 może być 
łączona, ale poprawki nr 2 i 3 oddzielnie.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Jarosław Lichocki:
Wskazywaliśmy tylko, że poprawki mogą być głosowane łącznie. One nie wiążą się tema-
tycznie, nie muszą być głosowane… Poprawki nr 1 i 4 oczywiście łączą się i one powinny 
być głosowane łącznie, natomiast pozostałe mogą być głosowane łącznie, nie muszą. Jeśli 
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pan minister wyraża  inną opinię, my nie widzimy przeciwwskazań, można głosować 
je rozdzielnie. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Poddam w takim razie pod głosowanie wniosek…

Legislator Jarosław Lichocki:
Poprawkę nr 1 z poprawką nr 4.

Sekretarz stanu w MRiT Piotr Uściński:
Proponujemy, żeby odrzucić poprawki nr 1 i 4, a przyjąć poprawki nr 2 i 3.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Biorąc pod uwagę arytmetykę, myślę, że warto byłoby jednak gło-
sować rozdzielnie. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż Komisja akceptuje takie roz-
wiązanie.

Poseł Piotr Król (PiS):
Tak, panie przewodniczący, tylko czy pan minister byłby łaskaw jeszcze raz powtórzyć, 
jaka jest rekomendacja rządu?

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Pan minister przed chwilą powiedział.

Poseł Piotr Król (PiS):
Gdybym zrozumiał, to bym o to nie prosił.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Podczas głosowania będę zadawał pytanie, żeby wiedzieli państwo, jak podnosić ręce.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawek. Jeszcze pani poseł Gill-Piątek? Proszę.

Poseł Hanna Gill-Piątek (Polska2050):
Szanowny panie przewodniczący, ja szybciutko, jeżeli mogę. Polska 2050 wstrzymała się 
nad tą ustawą, i dobrze, bo podczas prac senackich wyszło na jaw…

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Przepraszam. Rozpatrujemy konkretne poprawki, a nie dyskutujemy o całym projekcie 
ustawy. Czy pani poseł ma uwagi do poprawki nr 1?

Poseł Hanna Gill-Piątek (Polska2050):
Rozumiem, ale nie zostaliśmy tutaj poinformowani, że te świadectwa energetyczne będą 
musieli sporządzić wynajmujący mieszkanie…

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Z całym szacunkiem, pani poseł, czy ma pani uwagi do poprawki nr 1?

Poseł Hanna Gill-Piątek (Polska2050):
Nie mam do poprawki nr 1, mam do całości.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Dziękuję. Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 1. Jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MRiT Piotr Uściński:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Do poprawek nr 1 i 4, tak?

Sekretarz stanu w MRiT Piotr Uściński:
Tak, negatywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Przystępujemy do rozpatrzenia łącznie poprawek nr 1 i 4. Kto z pań i panów posłów jest 
za przyjęciem tych poprawek? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Serdecz-
nie dziękuję. Poproszę o wyniki. 
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Głosowało 22 posłów: za było 9, przeciw 13, nikt się nie wstrzymał. Poprawki nie 
uzyskały akceptacji.
Przystępujemy do rozpatrzenia łącznie poprawek nr 2 i 3. Stanowisko rządu było…

Sekretarz stanu w MRiT Piotr Uściński:
Jest pozytywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
…pozytywne. Serdecznie dziękuję. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż Komisja zaak-
ceptowała te dwie poprawki. Sprzeciwu nie słyszę. Rozpatrzyliśmy wszystkie poprawki.
Dotychczasowym sprawozdawcą była pani poseł Paluch. Czy pani poseł chce konty-

nuować tę misję?

Poseł Anna Paluch (PiS):
Chcę, jak najbardziej.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż Komisja wybrała panią poseł 
Paluch na sprawozdawcę Komisji.
Proszę, jeszcze Biuro Legislacyjne.

Legislator Jarosław Lichocki:
Rozumiemy, że na salę plenarną możemy rekomendować łączne głosowanie poprawek: 
poprawki nr 2 i 3 łącznie, poprawki nr 1 i 4 łącznie.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Tak jest. Dokładnie tak jak na Komisji.

Legislator Jarosław Lichocki:
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny. Dziękuję. Zamykam posiedzenie Komisji.


